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§ 1 
Godkännande av dagordning och tid för justering  

Beslut  
Ordförande Johan Paccamonti (M) öppnar mötet. Dagordningen 
godkänns. 
 
Ordförande Johan Paccamonti (M) och vice ordförande Lillemor 
Samuelsson (V) utses att justera protokollet. Protokollet justeras 
fredagen den 29 april. 
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§ 2 
Medborgarförslag Bällsta/Eneby/Beckomberga  
BRO 2022/138 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden förslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 665772 Medborgarförslag BällstaEnebyBeckomberga 
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§ 3 
Medborgarförslag om att göra om ett gammalt beskuret 
träd till  insektshotell vid Dukvägen/ Stramaljvägen i 
Riksby  
BRO 2022/158 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden förslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 688479 Medborgarförslag 
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§ 4 
Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan fördel av 
fastigheten Alvik 1:18 m.fl. Alviks strand istadsdelen 
Alvik, S-Dp 2019-07846  
BRO 2022/114 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
stadsbyggnadskontoret som svar på samrådsremissen avseende 
förslag till detaljplan för fastigheten Alvik 1:18 m.fl., Alviks strand 
i stadsdelen Alvik. 
 
2. Stadsdelsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
  
Nämnden anför därutöver följande: 
Vi välkomnar att det planeras för byggnation i området kring Alviks 
strand. Att använda sig av redan bebyggda ytor är välkommet 
istället för att använda orörda grönområden för nybyggnation. 
 
Utöver de synpunkter som stadsförvaltningen fört fram finns dock 
ett antal andra problem med den nu föreslagna detaljplanen och de 
kan sammanfattas med följande: 
 
1. Rivningarna av befintliga byggnader är allt för omfattande, de 
bör ses över för möjligheten till större återanvändning 
2. Utfyllnad i vattenområdet bör undvikas då de biologiska 
konsekvenser behöver övervägas nogsamt. 
3. Trafiklösningen behöver fortsatt ses över 
4. Parkmarken behöver bevaras 
5. Användningen av takytorna bör öka för solenergi och 
omhändertagande av dagvatten 
6. Förslaget kan pröva någon högre byggnad. 
7. Planen bör omarbetas för att ta fram ett förbättrat förslag inför 
vidare hantering 
 
Förslaget från Stadsbyggnadskontoret som föreligger innebär 
omfattande rivningar i Alviks strand. I stor utsträckning är 
fastigheterna som rivs uppförda på 1980-talet. Nu sparas ett av 
båghusen, två av kontorshusen inom JM:s område, samt tre 
kulturhistoriskt värdefulla byggnader. Det bör ses om fler 
byggnader kan renoveras till bostäder eller fortsätta att användas 
som kontor, istället för att riva och bygga nytt. Ett genomgående 
tema för Stockholms stad är hållbarhet. Att då föreslå att riva 
fastigheter av tegel och betong byggda på 1980-talet ställer stora 
krav på att det går att säkerställa att en ombyggnation av befintliga 
fastigheter skulle innebär en större påverkan, såväl ur miljö- som 
klimatsynpunkt. 
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Om befintlig bebyggelse byggs om eller till så finns också bättre 
förutsättningar att skapa ett funktionsblandat område med liv dygnet 
om, istället för att Alviks strand till huvudsak omvandlas till ett 
bostadsområde. 
  
Att skolan placeras på stadens mark och i del av de få gröna friytor 
som finns i området är inte bra. Placeringen av skolan behöver 
därför ses över så att det gröna sambandet inte kapas. Det behöver 
också ses över hur staden kan säkerställa att det finns en rimlig 
mängd idrottsytor i området. 
  
Strandområdet har mycket höga biologiska värden och det behöver 
göras en tydligare utredning över hur dessa står sig i förhållande till 
förslaget om att fylla ut områden i vattnet för att skapa mer 
parkmark. 
  
Miljöbedömningen har inte utgått från ett scenario där man i högre 
grad återanvänder byggnader som ett alternativ och inte heller gjort 
livscykelanalys eller någon utredning av klimateffekten av andra 
alternativ som t ex cirkulärt byggande och skulle därför behöva 
kompletteras. Det behöver inkluderas att avfallet från 
byggarbetsplatsen och från hus som rivs tas om hand bättre. Mer 
byggmaterial behöver kunna återanvändas. 
 
Utöver ovanstående vill nämnden även framföra att allt fler 
människor väljer att flytta till Bromma och antalet brommabor 
växer. När vår stadsdel växer är det viktigt att den växer långsiktigt 
hållbart och att vi i det nya lägger grunden för en hållbar och 
miljövänlig livsstil. Vi behöver planera staden inte enbart för att få 
rum med så många bostäder som möjligt utan också för att 
bostadsområdena som växer fram ska ha god tillgång på förskolor, 
idrottsytor, grönområden och rum för kultur och möten som vi 
lyfter i texten.  Ett sätt att lösa detta på är att på lämpliga platser 
bygga på höjden. Genom att bygga högre kan marken till viss del 
användas mer effektivt. 
  
Redan i stadsdelsnämndens yttrande över programmet för Alvik 
östra så anförde nämnden att den samlade trafiklösningen behöver 
ses över och en noggrannare analys över hur området kan få ett så 
effektivt trafikflöde som möjligt bör göras. Vi står fast vid denna 
synpunkt och den samlade trafiklösningen behöver ses över. Det är 
centralt att planeringen av byggnationen görs tillsammans med en 
planering av en effektiv trafiklösning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett förslag till detaljplan för del av fastigheten Alvik 1:18 m.fl. 
Alviks strand i stadsdelen Alvik i Stockholm, S-Dp 2019–07846, 
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har upprättats av stadsbyggnadskontoret. Detaljplanens syfte är att 
möjliggöra för cirka 1 300 bostäder, kontor, centrumändamål, en 
grundskola, tre förskolor samt allmänna torg, parker och gator inom 
området. Detaljplanen avses bidra till att skapa en attraktiv och 
sammanhängande stadsdel med förstärkta kopplingar till 
omgivningen. Planförslaget kan antas medföra betydande 
miljöpåverkan. En miljökonsekvensbeskrivning finns upprättad. 
  
Bromma stadsdelsförvaltning tillser att behovet av förskoleplatser 
täcks genom en planering för 3 förskolor med totalt 18 avdelningar. 
Därutöver planeras det för 2 LSS-gruppboenden. Det finns frågor 
avseende konstruktioner, ansvar och kostnader vilka behöver 
tydliggöras inom ramen för planen. Förvaltningen menar att 
barnkonsekvensanalysen inte utgår från barnens bästa samt har 
brister i frågor om friyta för lek och utevistelse samt bullernivåer. 
Detta kan bl.a. leda till framtida behov av åtgärder. Därutöver 
saknas planförslaget både seniorbostäder, äldreperspektiv och en 
tydlig redovisning om tillgänglighet för funktionshindrade. 
  
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), 
Svante Thorell (MP) och Johan Duvdal (C) föreslår att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt sitt förslag (se beslutet). 
  
2) Johan Heinonen m.fl. (S), Lillemor Samuelsson m.fl. (V) och 
Ismo Pato (SD) föreslår att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag: 
 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
stadsbyggnadskontoret som svar på samrådsremissen avseende 
förslag till detaljplan för fastigheten Alvik 1:18 m.fl., Alviks strand 
i stadsdelen Alvik. 
 
2. Stadsdelsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förslag som stöds av 
ordföranden Johan Paccamonti (M), Hanna Wistrand (L), Svante 
Thorell (MP) och Johan Duvdal (C). 
 
 
Reservation 
Johan Heinonen m.fl. (S), Lillemor Samuelsson m.fl. (V) och Ismo 
Pato (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
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Ersättaryttrande 
Mario Moya (KD) instämmer i förslag från ordföranden Johan 
Paccamonti (M), Hanna Wistrand (L), Svante Thorell (MP) och 
Johan Duvdal (C). 
  
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/114-4 (Godkänd - R 1) Samråd om förslag till 
detaljplan för del av fastigheten 1:18 m.fl. Alviks strand  

 701830 Plankarta sdp 
 701829 Planbeskrivning Samråd _8806764_3_6 
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§ 5 
Underlag för budget 2023 med inriktning 2024 och 2025  
BRO 2022/137 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till underlag 
för budget 2023 med inriktning för 2024 och 2025. 
 
2. Stadsdelsnämnden överlämnar förslaget till kommunstyrelsen för 
fortsatt beredning. 
 
3. Stadsdelsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden överlämnar ett underlag för budget 2023 med inriktning 
för 2024 och 2025. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
 
Reservation 
Ismo Pato (SD) reserverar sig mot beslutet. 
 
 
Särskilt uttalande 
Ordförande Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), 
Svante Thorell (MP) och Johan Duvdal (C)) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Den grönblå majoriteten vill uttala följande utöver det som står i 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Staden bör planera för att långsiktigt öka andelen förskollärarled 
undervisning. Samtidigt bör det systematiska kvalitetsarbetet för 
förskolan utvecklas i samverkan med förskolechefer och 
förskollärare. 
 
Stadens arbete för att hitta lösningar så att fler av skolornas 
idrottshallar tillgängliggöras för föreningar, medborgare och andra 
ideella krafter att använda på kvällstid- och helger då 
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skolverksamhet ej pågår bör intensifieras. 
 
Användningen av digitalisering och välfärdsteknik ska öka för att 
stärka kvalitetsutveckling, avlasta personal och bidra till ett tryggt 
kvarboende. 
 
Samtidigt behöver miljöarbetet fortsätta att utvecklas och åtgärder 
som skulle kunna vara aktuell är: 
• Gemensam odling och brukaravtal behöver lyftas fram samt 
odlingar på förskolor och skolgårdar. 
• Skyfallshantering genom naturbaserade lösningar – till exempel 
med dammar, våtmarker, meandrande diken. 
• En förskola byggd i trä inom stadsdelen 
• Ett utvecklat arbete med biologisk mångfald – bland annat i form 
av omvandling av gräsmattor till ängsmark. 
• En långsiktig plan för energieffektivisering.  
 
Johan Heinonen m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Det treårsunderlag som stadsdelsnämnden lägger fram begränsas av 
den styrning som utgår från stadens centralt. Men följsamheten mot 
de stora förändringar som nu sker i omvärlden, i Stockholm och i 
Bromma är liten. Den osäkra situationen i Ukraina och östra 
Europa, de tilltagande klimatutmaningarna samt efterverkningarna 
och det fortsatta arbetet med folkhälsan till följd av pandemin, 
återspeglas i mycket ringa omfattning. Och därför är det enda vi 
därför med säkerhet kan säga är att detta underlag knappast kommer 
återspegla Brommas eller stadens största utmaningar framöver. 
 
Emellertid signalerar förvaltningen i underlaget en rad stora 
utmaningar som kräver en helt annan typ av handlingskraftig politik 
en den som förts under innevarande mandatperiod där utvecklingen 
av staden har blockerats av stora slitningar inom den sittande 
majoriteten. 
 
Vi socialdemokrater i Bromma kommer idag och framöver att söka 
breda politiska lösningar för att möta de stora utmaningarna som vi 
har framför oss. Vi fortsätter att ta ställning för en politik med 
insatser som skulle bidra till ökad beredskap och trygghet, en stärkt 
välfärd samt en mer sammanhållen stad med ökat bostadsbyggande 
och en snabbare klimatomställning. 
 
Vi vill bygga ett Bromma på solidaritetens grund de kommande 
åren. Det betyder att vi måste höja våra ambitioner inom skolan och 
omsorgen. Förvaltningens underlag pekar på ett förtjänstfullt sätt ut 
de stora utmaningar som finns också inom vår kärnverksamhet. 
Lokalfrågor, rekrytering av personal, satsningar på både inre och 
yttre trygghet kräver en helt annan politik än den som tar sin 
utgångspunkt i att rusta ner välfärden. Inför höstens val är vårt 
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besked ett annat och vi kommer att söka samarbete för höjda 
ambitioner inom välfärden med alla parter i samhället som 
respekterar människovärde och vill fortsätta bygga Sverige 
Bromma, Stockholm och Sverige starkt. 
 
Lillemor Samuelsson m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
 
Gemensamt ägd välfärd i hela staden 
Vi i Vänsterpartiet vill ta tillbaka kontrollen över välfärden, det kan 
inte vänta längre. Vi anser att det inte ska finnas några 
vinstintressen i välfärden, den är inte till för att företag ska tjäna 
stora pengar på våra gemensamma skatteresurser. Trots det har 
högerstyret i Stockholms stad fortsatt att sälja ut våra gemensamma 
tillgångar och skapat en mer ojämlik stad. 
  
Vi säger nej till alla krav på så kallade effektiviseringar i 
stadsdelsnämndernas verksamheter, det är inget annat än 
nedskärningar som leder till försämrad kvalitet. Mycket av 
stadsdelsnämndernas verksamhet finansieras av sökbara medel, 
vilket gör det svårt för förvaltningarna att planera på lång sikt. 
Därför måste verksamheterna få en generös, långsiktig finansiering 
utan besparingskrav. 
  
Äldreomsorgen behöver en återstart 
Äldreomsorgen blev särskilt hårt drabbad under pandemin och det 
finns stora upparbetade behov, som behöver mötas under de 
kommande åren. Samtidigt har medarbetarna fått arbeta hårt under 
lång tid och med dåliga förutsättningar. Vi vill därför öka andelen 
fasta anställningar och minska andelen timanställda i 
äldreomsorgen. Stockholmarna blir allt äldre och behoven av vård 
och omsorg blir mer komplexa, därför behöver staden satsa på 
kompetensutveckling inom äldreomsorgen. Vi måste bygga fler 
seniorbostäder med rimliga hyror för att alla äldre ska kunna känna 
sig trygga i sitt hem. Vi vet att den ofrivilliga ensamheten ökade 
kraftigt under pandemin, arbetet med aktivitetscenter är därför 
fortsatt viktigt och ska finnas i hela staden. 
  
Stora satsningar på förebyggande insatser 
År 2022 har haft en oerhört mörk start med flera skjutningar med 
dödlig utgång. Staden måste göra allt för att förhindra att fler barn 
och unga rekryteras till kriminella gäng och erbjuda stöd till de som 
vill lämna den kriminella miljön. Utan att fånga upp barn och unga 
som befinner sig i riskzonen och erbjuda dem alternativ till ett liv i 
kriminalitet kommer våldsspiralen aldrig att brytas. 
Stadsdelsförvaltningarna runt om i staden lyfter nu behovet av att 
skapa bättre förutsättningar för det förebyggande arbetet, det ska 
inte finansieras genom korta projekt och ständigt införande av nya 
metoder. Vi vill se att den underfinansierade skolan, socialtjänsten 
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och fritidsverksamheterna ges bättre resurser under lång tid 
framöver för att kunna arbeta tillsammans. Det är viktigt att det 
finns förutsättningar för stadsdelsförvaltningarna att erbjuda 
lågtröskelverksamheter och tidigt föräldrastöd i hela staden. Stödet 
till, och samarbetet med, civilsamhället behöver bli bättre. Alla 
goda krafter måste arbeta tillsammans för att få stopp på den här 
tragiska utvecklingen. 
  
En grön stad för alla 
Alla ska ha tillgång till parker, sjöar och skogar i Stockholm. Därför 
behöver staden göra stora investeringar i grönområden och parker. 
Många stadsdelsförvaltningar vittnar om ett ökat slitage på parkerna 
i takt med att nya förskolor med för små gårdar byggs. 
 
Utmaningar för Bromma 
Prognoser visar ökande antal medborgare över 80 år i Bromma. Det 
kommer att innebära ökande kostnader för främst hemtjänst och 
vård- och omsorgsboende. 
 
Finansieringen av de viktiga förebyggande verksamheterna som 
aktivitetscentra behöver få en säker och långsiktig finansiering. Den 
nuvarande hanteringen med årliga ansökningar av projektpengar 
innebär osäkerhet och svårigheter att långsiktigt planera fortsatt 
utveckling. 
 
Kontinuiteten inom hemtjänsten är fortsatt ett angeläget 
utvecklingsområde, som kräver ökade resurser under de kommande 
åren. 
 
Inom äldreomsorgen är kompetensförsörjningen en stor utmaning. 
Förvaltningen beskriver svårigheter att rekrytera inom flera olika 
yrkesgrupper. 
 
Den stadsövergripande verksamheten Kinesen har under flera år 
varit underfinansierad, varför en översyn av resurstilldelning är 
nödvändig. Ersättningen har sedan 2011 varit oförändrad, medan 
inflationen under motsvarande tid motsvarat ca 15 procent. 
Oförändrat anslag har inneburit minskade öppettider och utan utökat 
anslag riskerar den viktiga verksamheten att inte kunna utföra sitt 
viktiga uppdrag som avlastning för anhöriga.  
 
Även den kommunövergripande verksamheten språkförskolan för 
barn med grav språkstörning har under flera år varit 
underfinansierad. Detta har inneburit att den ordinarie 
förskoleverksamheten fått tillskjuta medel för att kunna bibehålla 
kvaliteten, något som inte är hållbart över tid. 
 
Förvaltningen beskriver utmaningar för förskoleverksamheten när 
det gäller både lokalförsörjning och personalförsörjning. Nuvarande 
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bestånd av lokaler matchar inte områden med prognostiserad ökning 
av barn. 
 
Ökningen av barnpengen har under flera år inte motsvarat 
löneutvecklingen för barnskötare och förskollärare. Man ser därför 
en utmaning i att möta löneökningar och målet om personaltäthet 
inom tilldelad budgetram. 
 
Den stora befolkningsökningen i Bromma medför ökat behov av 
meningsfulla fritidsaktiviteter för att kunna utgöra en stark 
skyddsfaktor, så att unga inte riskerar att hamna i riskzon för 
utsatthet eller kriminalitet. Nya fritidslokaler kommer att behövas 
under de närmaste åren. Samarbetet med öppenvården för barn och 
unga behöver utvecklas och stärkas, då det finns ett tydligt ökande 
behov av stöd och insatser. 
I Bromma finns ett ökat underskott av antalet boenden för personer 
med funktions-nedsättning i relation till uppskattat behov. 
Pandemin har fortsatt påverkan med försämrad psykisk hälsa och 
svårigheter att komma tillbaka till rutiner och aktiviteter. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/137-1 (Godkänd - R 1) Underlag for budget 2023 
med inriktning 2024 och 2025 Bromma stadsdelsnämnd 

 BRO 2022/137-2 Bilaga 01 - SDN 06 Bromma 
 BRO 2022/137-3 Bilaga 02 - Klimatinvesteringar 2023-2025 

Bromma stadsdelsnämnd 
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§ 6 
Föreningsbidrag 2022  
BRO 2021/544 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
fördelning av föreningsbidrag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ansökan om föreningsbidrag för 2022 har inkommit från 18 ideella 
föreningar som bedriver verksamhet i Bromma för brommabor. 
Flertalet föreningarna bedriver verksamhet som kompletterar eller 
stödjer nämndens verksamhet inom prioriterade områden och som 
överensstämmer med nämndens verksamhetsmål. 
 
Förvaltningen föreslår att bidrag helt eller delvis beviljas till 14 
föreningar som ansökt om föreningsbidrag. Ansökan avslås för fyra 
föreningar. Sammanlagt föreslås att 340 000 kronor beviljas i 
föreningsbidrag år 2022. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2021/544-27 (Godkänd - R 1) Fördelning av 
föreningsbidrag 2022 
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§ 7 
Remissvar Stockholms stads strategi för fritids- och 
ungdomsgårdar, KS 2022/243  
BRO 2022/117 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Bromma stadsdelsnämnd ombeds av kommunstyrelsen senast 2022-
05-02 yttra sig över remiss gällande Stockholms stads strategi för 
fritids- och ungdomsgårdar. 
 
Kulturförvaltningen har tagit fram förslag på strategi i dialog med 
stadens stadsdelsförvaltningar samt med stöd av 
idrottsförvaltningen. Stockholms stads strategi för fritids- och 
ungdomsgårdar är ett styrdokument som ger riktning för hur 
verksamheterna ska arbeta för att fler unga ska få en rik och 
meningsfull fritid. Strategin visar på vägval och de områden som 
staden ska fokusera på för att nå uppsatta mål. Strategin visar även 
på ansvarsfördelning samt hur 
verksamheterna följs upp. Stadens strategi för fritids- och 
ungdomsgårdar beskriver syfte, uppdrag och mål med 
verksamheterna. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till strategin som ett styrdokument 
för stadens fritids- och ungdomsgårdar och för ökad enhetlig 
uppföljning inom verksamheterna. Indikatorerna bör preciseras 
ytterligare inför 2023 då uppföljning ska påbörjas. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), 
Svante Thorell (MP), Johan Duvdal (C) och Ismo Pato (SD) föreslår 
(se beslutet). 
 
2) Johan Heinonen m.fl. (S) och Lillemor Samuelsson  m.fl. (V) 
föreslår att nämnden delvis godkänner förvaltningens förslag till 
beslut, samt att därutöver anföra följande: 
  
Vi välkomnar remissunderlaget för en strategi för Stockholm stads 
fritids- och ungdomsgårdar. Det är ett gediget arbete som ligger 
bakom strategin med ett utredningsunderlag som ger en omfattande 
och tydlig bild av fritids- och ungdomsgårdarnas förutsättningar att 
bedriva kvalitativ, jämlik, jämställd och meningsfull 
fritidsverksamhet. Utredningen visar klart och tydligt att detta 
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område är i ett stor behov av ökade insatser på ett flertal plan. 
Fritids-och ungdomsverksamheterna är ett område där stora 
besparingar gjorts tidigare under den grönblåa mandatperioden så 
behovet av satsningar är skriande. 
 
Vi är därför förvånade över hur majoriteten väljer att hantera en så 
viktig strategi utan att också tilldela budget med nödvändiga 
resurser för att ge kulturförvaltningen och stadsdelsnämnderna 
verkliga förutsättningar att kunna genomföra och uppfylla strategins 
uppdrag och mål. Med våra förslag till budget skulle 
stadsdelsförvaltningarna till exempel få utökad driftbudget för en 
ungdomssatsning fritidsgårdar i en jämlik återstart med bland annat 
ökade medel för förstärkt fritidsverksamhet för barn och unga med 
funktionsvariation, ökad driftsbudget för fritidsgårdar och lokal 
kulturverksamhet genom högre bemanning och ökat öppethållande 
fritidsgårdarna. Vi anser att utan extra tillsatta medel är strategin 
tandlös. Mål som att säkra jämställdheten, jämlikheten och 
tryggheten på dagens fritidsgårdar blir svåra att uppnå när det idag 
till exempel saknas fysiska platser i form av tillgängliga, attraktivt 
inredda, fräscha och verksamhetsanpassade lokaler för att kunna 
bedriva meningsfull verksamhet för alla. 
 
Utredningen föreslår att samtliga stadsdelsförvaltningar gör en 
genomlysning av lokaler där ungdomsverksamhet bedrivs. Strategin 
borde därför inkludera mål kring anpassningar och åtgärder i 
lokalfrågan. Utökade resurser och ett starkare barnrättsperspektiv är 
viktigt för att möjliggöra en meningsfull fritid för barn och unga i 
Stockholm. Samma gäller målet om att öka andelen utbildade 
fritidsledare, det är en väldigt bra målsättning men blir svår att 
uppnå utan tillskott av ekonomiska medel för att rekrytera och 
behålla kompetent personal. 
 
Vi anser även att målet om att unga som upplever fritids- och 
ungdomsgården som trygg kräver många insatser för att uppfyllas. I 
utredningen föreslås till exempel att staden tillsätter en arbetsgrupp 
för att anta en stadsövergripande plan för hur fritids- och 
ungdomsgårdar hanterar kriser och upprätthåller trygghet. Detta 
borde strategin också ta upp och sätta mål kring för att 
säkerhetsställa att personal får rätt utbildning i det arbetet. För att 
uppfylla målet om att vara nöjd med aktiviteterna krävs det även 
resurser och ekonomiska medel för att målgruppen ska få verkliga 
möjligheter att påverka utbudet och tryggheten på verksamheten för 
att förverkliga de önskade aktiviteterna och genomföra 
trygghetsskapande åtgärderna. En viktig faktor som vi saknar i 
strategin är kommunikationsstrategier för att nå ut till 
målgrupperna. Det är tydligt att stadens verksamheter inte når ut 
med information om sina aktiviteter till alla barn och unga. Det vore 
därför intressant att lägga till en del i strategin som berör utveckling 
av kommunikations-och dialoginsatser för att både informera och ta 
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del av synpunkter och förslag från målgrupperna. Bättre 
kommunikation kring verksamheterna är även viktiga för fler att ta 
del av som vårdnadshavare, skola, fältassistenter och socialtjänst. 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand 
(L), Svante Thorell (MP), Johan Duvdal (C) och Ismo Pato (SD).  
 
 
Reservation 
Johan Heinonen m.fl. (S) och Lillemor Samuelsson m.fl. (V) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/117-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 
Stockholms stads strategi för fritids- och ungdomsgårdar 

 BRO 2022/117-1.3 Bilaga 1 - Stockholms stads strategi för 
fritids- och ungdomsgårdar 
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§ 8 
Remissvar Rekommendation om överenskommelse 
länsövergripande samverkan kring hälsa, vård och 
omsorg  
BRO 2021/457 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av Kommunstyrelsen fått ärendet 
Rekommendation om överenskommelse om länsövergripande 
samverkan kring hälsa, vård och omsorg på remiss. Storstockholm 
och Region Stockholm har gemensamt tagit fram ett förslag till 
länsövergripande överenskommelse för samverkan, 
HÖK. Huvudöverenskommelsen beskriver mål och organisation för 
övergripande samverkan mellan Region Stockholm och 
kommunerna i Stockholms län. Målgruppen för överenskommelsen 
är patienter och brukare med behov av sammanhållna insatser från 
båda huvudmännen. 
 
Bromma stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till 
Huvudöverenskommelsen om länsövergripande samverkan kring 
hälsa, vård och omsorg, HÖK, med tillhörande riktlinjer. 
Förvaltningen vill dock framhålla att det är av stor vikt att den/de 
som utses av staden som samordnande funktion/funktioner 
representeras av personer som har god kunskap om såväl 
socialtjänstens alla områden som hälso- och sjukvårdens område. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2021/457-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss om 
rekommendation om länsövergripande samverkan kring 
hälsa, vård och omsorg 

 BRO 2021/457-1.1 Huvudöverenskommelse om 
överenskommelse länsövergripande samverkan kring hälsa, 
vård och omsorg 

 BRO 2021/457-1.2 Övergripande överenskommelse/ 
huvudöverenskommelse om hälsa, vård och omsorg (HÖK) 
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§ 9 
Remissvar Strategi för idrottsanläggningar, KS 2022/21  
BRO 2022/38 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den nuvarande långsiktiga investeringsplanen för 
idrottsanläggningar antogs 2015. I budget för 2020 fick 
idrottsförvaltningen i uppdrag att se över prioriteringarna i denna 
plan samt se över befintliga nyckeltal för idrottsanläggningar i 
samverkan med idrottsförbunden. Detta uppdrag har sedan förlängts 
in i 2021. Den framtagna strategin för idrottsanläggningar föreslås 
ersätta den långsiktiga investeringsplanen som styrdokument i 
stadens långsiktiga arbete med nya och utvecklade 
idrottsanläggningar. 
 
I strategin anges att det finns behov av bland annat två nya 
konstgräsplaner och 3 idrottshallar inom Bromma stadsdelsområde 
fram till 2030. Förvaltningen ser positivt på att tillföra nya planer 
och andra idrottsanläggningar till stadsdelsområdet. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på remissen 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), 
Svante Thorell (MP), Johan Duvdal (C), Lillemor Samuelsson m.fl. 
(V) och Johan Heinonen m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 
 
2) Ismo Pato (SD) föreslår att nämnden delvis avslår förvaltningens 
förslag till beslut, samt att därutöver anföra följande: 
 
Sverigedemokraterna ställer sig i stort bakom remissförslaget för 
idrottsanläggningar 2022–2026. Den föreslagna strategin har likt 
dess föregångare en högt ställd målbild om god tillgång till idrotts- 
och aktivitetsplatser. Trots den lovvärda målbilden, råder det i 
dagsläget ett underskott på idrottsanläggningar. I takt med 
befolkningsutvecklingen för kommande år krävs ett ökat byggande. 
Stockholms stad har varit alltför bristfälliga i prioriteringen av 
markyta för nya idrottsanläggningar. För att uppnå strategins vision 
om ökat idrottande måste arbetet genomsyra detaljplaneläggningen 
och översiktsplanens inriktning. 
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Sverigedemokraterna instämmer i behovet av särskilda insatser 
riktat mot ungdomar 13–20, med fokus på flickor, personer med 
funktionsnedsättning, barn och unga 10–20 år med låg 
socioekonomisk bakgrund. Däremot delar vi inte uppfattningen om 
att särskilda insatser bör genomföras mot unga med annan utländsk 
bakgrund än svensk. I stället vill vi se en likabehandling av barn 
och unga oavsett bakgrund. Fokus bör ligga på att fånga upp fler 
individer med låg socioekonomisk bakgrund, då denna innefattar 
såväl individer med svensk som utländsk bakgrund. 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand 
(L), Svante Thorell (MP), Johan Duvdal (C), Lillemor Samuelsson 
m.fl. (V) och Johan Heinonen m.fl. (S). 
 
 
 
Reservation 
Ismo Pato (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag.  
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/38-2 (Godkänd - R 1) Strategi för 
idrottsanläggningar 2022-2026 

 BRO 2022/38-1.2 Bilaga - Strategi för idrottsanläggningar 
2022-2026 
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§ 10 
Remissvar Motion om omvandla Bromma flygplats till 
Stockholms nya stadsdel – bygg 30 000 nya bostäder, KS 
2020  
BRO 2022/60 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Karin Wanngård och Jan Valeskog (båda S) har i en motion som 
skickats på remiss till bl.a. Bromma stadsdelsnämnd, lagt fram 
yrkanden till kommunfullmäktige gällande framtiden för Bromma 
flygplats. 
 
Ur ett Brommaperspektiv vill förvaltningen framhålla vikten av att 
staden har en god fungerande infrastruktur, men också att behovet 
av mark för nya bostadsområden tillgodoses. De två förslag som 
motionärerna här lagt fram har inte förvaltningen någon synpunkt 
på då dessa frågor normalt inte faller inom förvaltningens 
kompetens- och ansvarsområde. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Johan Paccamonti (M), Hanna Wistrand (L), Svante 
Thorell (MP), Johan Duvdal (C) och Lillemor Samuelsson m.fl. (V) 
föreslår (se beslutet). 
 
2) Johan Heinonen m.fl. (S) föreslår att nämnden bifaller motionen, 
samt att därutöver anföra följande: 
 
Bromma flygplats är ett viktigt stadsutvecklingsområde. I dagsläget 
finns en politisk majoritet i Stockholms kommunfullmäktige för att 
påskynda avvecklingen av flygplatsen och påbörja byggandet av 
Bromma Parkstad. 
 
Målsättningen i exempelvis översiktsplanen tar sin utgångspunkt i 
nuvarande avtal men ansvaret för en fungerande bostadsförsörjning 
gör det angeläget att påbörja arbetet betydligt tidigare. Den nya 
stadsdelen bedöms kunna tillföra Stockholm cirka 30 000 nya 
bostäder på flygplatsområdet och ytterligare fler i det som är flygets 
influensområden. 
 
Det är en oerhört angelägen insats för att skapa en fungerande 
bostadsmarknad med minskad bostadsbrist och bättre 
förutsättningar för att möta det regionala kompetensbehovet. 
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Swedavias bedömning i en analys som remitterades i december är 
att Bromma flygplats under lång tid framöver kommer att ha ett 
betydande kapacitetsöverskott på grund av låga trafikvolymer. 
Swedavia bedömer vidare att den kommersiella flygtrafiken på 
Bromma på kort sikt kan inrymmas på Arlanda utan att några 
betydande ytterligare infrastrukturinvesteringar behöver 
tidigareläggas. 
 
De stora samhällsekonomiska vinsterna handlar dock inte om de 
eventuella vinster som staden gör vid en exploatering utan genom 
de effekter som uppstår till följd av en bättre fungerande bostads- 
och arbetsmarknad. 
 
Därför är det ett gemensamt ansvar för staten, regionen och staden 
att se till att denna utveckling kommer till stånd. I detta ligger ett 
regionalt ansvar att förse området med fungerande 
kollektivtrafikförsörjning, exempelvis genom att planera för att den 
tillkommande tunnelbanedragningen från Älvsjö till Fridhemsplan 
förlängs till den nya stadsdelen och med en anslutning vidare till 
nordvästgående linjer. 
 
Till de samhällsekonomiska vinsterna ska också räknas de vinster 
som uppstår av att Arlanda kan utvecklas i enlighet med behoven av 
en fungerande flyginfrastruktur med fokus på att minska 
klimatpåverkan av flyget. Ett försvagat Arlanda innebär färre 
direktflyg och fler mellanlandningar vilket ökar miljöbelastningen. 
Det kommer också att försvåra för näringslivet i 
Stockholmsregionen. 
 
Stockholms stad bör vara redo att vara en konstruktiv part såväl i 
arbetet med att utveckla Arlanda som i att bygga de bostäder som är 
viktiga för en hållbar tillväxt i regionen. Bromma flygplats ska 
avvecklas och Bromma parkstad utvecklas. 
 
3) Ismo Pato (SD) föreslår att nämnden avstyrker motionen, samt 
att därutöver anföra följande: 
 
En motion från Socialdemokraterna har inkommit med syftet att 
lägga ned Bromma Flygplats för att bebygga området med bostäder. 
Sverigedemokraterna ställer sig kritiskt till en potentiell 
nedläggning av Bromma Flygplats inte enbart för Stockholms 
näringslivs skull, men även för mindre orters möjlighet att 
upprätthålla en snabb och smidig förbindelse till huvudstaden. 
 
Sverigedemokraterna ser behovet av att upprätthålla och utveckla 
Bromma flygplats inför framtidens transportbehov. Vi ser positivt 
på flygbranschens tekniska utveckling och effektivisering, där det 
redan idag går att flyga miljövänligt på biobränsle. Inom några år 
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förväntas det finnas elflygplan för resor på upp till 40 mil. Detta ger 
stora möjligheter till en renässans för flyget i framtiden. Elflygplan 
bullrar även mindre vilket gör att citynära flygplatser kan bevaras 
och utvecklas med mindre påverkan på boendemiljön än idag. 
 
Vidare skulle en omvandling av Bromma Flygplats till bostäder 
kräva en omfattande och dyr sanering av marken. I en situation där 
det finns otaliga andra platser i Stockholm med bättre 
förutsättningar för byggande bör det vara dessa platser som i första 
hand utvecklas. 
 
Bromma flygplats med sitt citynära läge utgör ett viktigt 
komplement till Arlanda som ett nav för inrikesflyget, vilket främjar 
möten och affärsverksamheter över hela Sverige. Låt Bromma 
flygplats spela den rollen även i framtiden. Stockholm och övriga 
Sverige behöver det. 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Johan Paccamonti (M), Hanna Wistrand (L), 
Svante Thorell (MP), Johan Duvdal (C) och Lillemor Samuelsson 
m.fl. (V). 
 
 
Reservation 
Johan Heinonen m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
Ismo Pato (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag.  
 
  
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/60-2 (Godkänd - R 1) Motion om att omvandla 
Bromma flygplats till Stockholms nya stadsdel 

 BRO 2022/60-1.1 Motion om omvandla Bromma flygplats 
till Stockholms nya stadsdel - bygg 30 000 nya bostäder 
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2022-04-28 

§ 11 
Remissvar Revidering av samverkansavtal med SISAB 
gällande utbildningslokaler, KS 2021/992  
BRO 2021/546 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
2. Stadsdelsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har under 2021 haft i uppdrag att revidera 
samverkansavtalet med Skolfastigheter i Stockholm AB, SISAB. 
Det huvudsakliga syftet med revideringen har varit att effektivisera 
byggprocesser och skapa incitament att minska kostnaderna. I det 
förslag som nu har remitterats har samtliga schabloner omarbetats 
för att förenkla hanteringen och för att inte skapa oönskade 
styrningseffekter. Samtidigt ökar SISAB:s åtagande för ett antal 
ansvarsområden och tjänster, bland annat VA-abonnemang och 
infrastruktur för datakommunikation. Den nuvarande 
baskapitalhyran och de separata energischablonerna tas bort och 
nyproduktionsrabatten upphör. 
 
Stadsdelsförvaltningen konstaterar att den nya grundschablonen ger 
en ökad hyreskostnad med halvårseffekt om 1,4 mnkr år 2022 och 
därefter med helårseffekt följande år motsvarande 2,8 mnkr/år. 
Finansieringen på nämndnivå är en fråga som står kvar att hantera. 
Stadsdelsförvaltningen kan även konstatera att man i det nya 
förslaget under punkten 10.2. har lyft ut SISAB:s tidigare ansvar för 
avetableringskostnader avseende tillfälliga utbildningslokaler (till 
exempel s.k. paviljonger). Denna kostnadsersättning ingick som en 
del i hyreskostnaden enligt det gamla avtalet. Detta borde rimligtvis 
medföra en lägre hyreskostnad då kostnaden för avetablering 
tidigare bakats in i hyreskostnaden. 
 
Stadsdelsförvaltningen konstaterar att det hade varit bra om de 
avvikande förändringar som skett i det nya avtalet kontra det gamla, 
vore tydligt specificerade. Då vore det enklare för en nämnd att 
kalkylera sina nya kostnader. De kostnader som tidigare har ingått i 
hyresbeloppet avseende exempelvis avetablering kommer nu enligt 
det nya förslaget att läggas på hyresgästen som en engångspost. 
Detta kommer att ge en negativ påverkan på verksamhetskostnader 
vilket direkt påverkar förskoleverksamheten. Förslaget på det nya 
kostnadsbaserade samverkansprogrammet som har tagits fram 
föreslås att gälla från och med 2022-07-01. 
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Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
 
Särskilt uttalande 
Ordföranden Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), 
Svante Thorell (MP) och Johan Duvdal (C) lämnar ett särskilt 
uttalande: 
 
Den grönblå majoriteten vill uttala följande utöver det som står i 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Vi anser att det är problematiskt att det nya avtalet väntas leda till 
ökade kostnader, särskilt då exempelvis ansvaret för avetablering 
lyfts ur avtalet. Skattebetalarnas pengar ska i så stor utsträckning 
som möjligt gå till att välfärden kan bedriva en bra verksamhet och 
det är avgörande att kostnaderna för lokal och dylikt inte blir alltför 
omfattande. Det bör säkerställas att det nya avtalet ligger i linje med 
denna inriktning. 
 
 
Ersättaryttrande 
Mario Moya (KD) instämmer i särskilt uttalande från ordföranden 
Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), Svante Thorell 
(MP) och Johan Duvdal (C) 
 
Handlingar i ärendet 

 699134 (Godkänd - R 1) Revidering av samverkansavtal 
med SISAB gällande utbildningslokaler 

 BRO 2021/546-1.1 KS 2021/992 Bilaga 2 
 BRO 2021/546-1.3 KS 2021/992 Bilaga 1 till bilaga 1 
 BRO 2021/546-1.4 KS 2021/992 Bilaga 1 
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§ 12 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/135 
 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/135-3 (Godkänd - R 1) Remiss serveringstillstånd 
- Ombrelli Bromma 

 BRO 2022/135-1.1 9.1.1-1191_2022-Remiss till 
Stadsdelsnämnden 
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§ 13 
Remissvar Trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 
(T23)  
BRO 2022/141 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner delvis förvaltningens förslag till 
yttrande. 
 
2. Stadsdelsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad, samt 
att därutöver anföra följande: 
 
Det är positivt att förvaltningen med kraft och engagemang belyser 
de negativa konsekvenserna av förändrad linjedragning av busslinje 
127, i synnerhet med utgångspunkt från tillgängligheten till det 
välbesökta Ängbybadet och behovet av att boende i Blackebergs 
Gård har fortsatt tillgång till sträckningen. 
 
Närområdet kring Blackebergs Gård, Mälarbackens vård- och 
omsorgsboende och Blackebergsvägen vidareutvecklas 
kontinuerligt med fastigheter och antalet boende ökar, vilket 
ytterligare understryker behovet av effektiv turtäthet och 
linjedragning. 
 
Vi vill ytterligare framhålla behovet av attraktiv kollektivtrafik i 
Mariehällsområdet inklusive Annedal där det idag endast erbjuds en 
busslinje 113. Som påpekats tidigare år är buss 113 hårt ansträngd 
och accentueras med kommande exploatering av Södra 
Solvallastaden. En initial förbättringsåtgärd kan vara att förlänga 
sträckningen för linje 127 till Sundbyberg från Brommaplan 
(Brommaplan – Nockebyhov - Ängby camping/Ängbybadet - 
Blackebergsbacken - Islandstorget - Mariehäll - Sundbyberg). Med 
en sådan linjedragning och utökad turtäthet på denna linje skulle 
man uppnå en bättre kollektivtrafik, då denna linje skulle passera 
Brommaplans T-banestation, Islandstorgets T-banestation samt 
Sundbybergs station. Dessutom skulle en sådan linjedragning 
underlätta för alla som vill ta sig kollektivt till Mälarbackens vård- 
och omsorgsboende, Ängbybadet eller Ängby camping. 
 

Sammanfattning av ärendet  
SL/Trafikförvaltningen har påbörjat arbetet med trafikförändringar 
inför december 2022. Förslagen som avser linjesträckningar, 
turtäthet och trafikeringstid har tagits fram i samarbete med 
trafikutövarna och bygger bland annat på kommunala 
bebyggelseplaner, resandestatistik samt förslag från kommunerna 
inom ramen för trafikförvaltningens kommundialog. 
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Stadsdelsförvaltningen har i remissvaret kommenterat de 
förändringar som berör Bromma stadsdelsområde samt angett ett 
antal förbättringsförslag där vi tagit hänsyn till synpunkter som 
inkommit till vår kännedom. 
 
Förvaltningens förslag: 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen KS 2022/175. 
 
2. Stadsdelsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förslag från Johan Heinonen m.fl. (S), ordföranden Johan 
Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), Svante Thorell (MP), 
Johan Duvdal (C), Lillemor Samuelsson (S) och Ismo Pato (SD). 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/141-2 (Godkänd - R 1) Remissvar avseende 
Trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 (T23) 

 BRO 2022/141-1.3 18.trafikforandringsremiss-t23 
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§ 14 
Ekonomisk månadsrapport  
BRO 2022/120 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapport gällande mars 
2022. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Årsprognosen 2022 är positiv med 10,9 mnkr efter fondutnyttjanden 
med 9,7 mnkr. Den positiva avvikelsen finns till följd av den buffert 
som finns hos stadsdelsdirektören med 14,2 mnkr. 
 
Individ och familjeomsorgen har ett utmaningar i till följd av 
placeringar och har en negativ prognos med 3,7 mnkr. 
 
Äldreomsorgens vård- och omsorgboendens har fortsatt att arbeta 
utifrån pandemiläge och fonderna tas i anpråk med 11,2 mnkr. Med 
avklingande pandemi och aktiv återgång förväntas 
fondianspråktagandet kunna minska. 
 
Ekonomiska konsekvenser av pandemin 
Covid-19-pandemin som pågått sedan 2020 har fortsatt under årets 
första månader 2022. Förvaltningens direkta kostnader kopplade till 
pandemin 2022 uppgår till 7,9 mnkr till och med 31 mars. 
 
Förvaltningen kompenseras preliminärt med 10,1 mnkr för höga 
sjuklönekostnaderna under årets tre första månader. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 698536 (Godkänd - R 1) Månadsrapport mars 202203 
 698243 Nyckeltal och verksamhetsmått 2022 per mars 
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§ 15 
Medborgarförslag om en hundgård vid Lillsjön  
BRO 2022/32 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger svaret till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 692266 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om hundrastgård 
vid Lillsjön 
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§ 16 
Medborgarförslag  angående bullerskydd i form av  
planteringar vid Kvarnbacksvägen - Lillsjön och 
utveckling av denna yta  
BRO 2021/552 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger svaret till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 691195 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om bullerskydd i 
form av planteringar 
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§ 17 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/4 
 
 
Handlingar i ärendet 

 706297 2022-04-28 Anmälan av delegationsbeslut 
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§ 18 
Anmälningsärende – inkomna rapporter och beslut enligt 
Lex Sarah, SoF och ÄO  
BRO 2022/53 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att lägga ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Redovisning av inkomna lex Sarah-rapporter från verksamheter i 
egen regi och information om rapporter från verksamheter som 
drivs i enskild regi samt beslut enligt lex Sarah tagna under 
perioden 2022-03-02 – 2022-04-06. 
 
Från verksamheter inom egen regi har tre rapporter inkommit 
gällande händelse enligt lex Sarah. En utredning har inletts. Två 
beslut enligt lex Sarah har tagits. 
 
Från verksamheter som drivs i enskild regi har ingen information 
om lex Sarah-rapporter inkommit. Inga utredningar har inletts. Inga 
beslut enligt lex Sarah har tagits. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/53-7 (Godkänd - R 1) Anmälningsärende - 
inkomna rapporter och beslut enligt lex Sarah, SoF och Äo 

 BRO 2022/53-9 Inkommen lex Sarah - anmälningsärende  
 BRO 2022/53-8 Inkommen lex Sarah - beslutsärende 

 

Sida 35 (47)



Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2022 
 

2022-04-28 

§ 19 
Inkomna rapporter och protokoll 2022 - Förteckning till 
nämndens sammanträden.  
BRO 2022/22 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att lägga ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet redovisades i en pärm på sammanträdet. 
 
Postlistan 2022-03-24 till 2022-4-27 
 
Protokollsutdrag § 9 från Äldrenämndens sammanträde 2022-03-22, 
Äldreomsorgens årsrapport 2021 
Dnr ALD 2022/47 
 
Protokollsutdrag § 13 från Äldrenämndens sammanträde 2022-03-
22, Anmälan av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1 § SoL per 
kvartal 4, år 2021 
Dnr ALD 2021/18 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
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§ 20 
Protokoll Rådet för funktionshinderfrågor  
BRO 2022/20 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll funktionshinderrådet 2022-04-19 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 703852 Protokoll funktionshinderrådet 2022-04-19 
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§ 21 
Protokoll från Pensionärsrådet  
BRO 2022/19 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll Bromma pensionärsråd 2022-04-19 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 703868 Protokoll Bromma pensionärsråd 2022-04-19 
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§ 22 
Förvaltningsgruppens protokoll  
BRO 2022/21 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll Förvaltningsgruppen 2022-04-24 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 705306 (Signerad) Protokoll - Förvaltningsgruppen nr 4 
2022-04-21 
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§ 23 
Nämndens och förvaltningens frågor  

Beslut  
Inga övriga frågor togs upp. 
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§ 24 
Sociala delegationens protokoll  
Protokoll från 2022-03-25, 2022-03-31, 2022-04-06 och 2022-
04-28 
  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/148 
 
 
Handlingar i ärendet 

 669534 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 
föräldrabalken 
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/175 
 
 
Handlingar i ärendet 

 698406 Beslut om nedläggning enligt 2 kap 7 § 
föräldrabalken 
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/173 
 
 
Handlingar i ärendet 

 698399 Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 § föräldrabalken 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/174 
 
 
Handlingar i ärendet 

 698405 Upphörande av umgängesbegränsning enligt 14 § 3 
st LVU 
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/181 
 
 
Handlingar i ärendet 

 702192 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 
föräldrabalken 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2022/182 
 
 
Handlingar i ärendet 

 702196 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 
föräldrabalke 
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